
Kenneth Rice Díj 
N em eslaki Andrásnak Eljött a Mikulás a Fő vám térre Hírek

Az amerikai üzletemberről, 
Kenneth Rice-ról elnevezett, a csa
lád által alapított díjat negyedik al
kalommal adták át a Budapesti 
Corvinus Egyetemen. A 2005. évi 
elismerést Nemeslaki Andrásnak, a 
Gazdálkodástudományi Kar okta
tójának, az E-Business Kutatóköz
pont vezetőjének ítélte a Díj kura
tóriuma.

Kenneth Rice, aki különböző me
nedzsment technikákat oktatott 
egyetemünkön, nem volt egy min
dennapi egyéniség. Erős volt benne a 
vágy, hogy megismerje az idegen 
kultúrát, és emberi értékeket közve
títsen akárhol is dolgozik, akárhol is 
oktat -  emlékezett a volt kollégára 
Temesi József, tanszékvezető egye
temi tanár, az ISC oktatási igazgató
ja. A díj célja az -  mondta, hogy az 
az oktatási tehetség, amely Kenben 
volt, valamilyen formában tovább él
jen, jusson elismerés azoknak, akik 
innovatív módon tanítanak. Fontos, 
hogy olyan egyéniségek tanítsák a 
fiatalokat, akiket azok elfogadnak és 
a tanultakból a tudomány művelésén 
kívül valami egyebet is kapnak.

Az idén már negyedik alkalommal 
átadott Kenneth Rice Díjat az egye
tem volt professzora végakarata sze
rint családja, négy gyermeke alapítot
ta, amelyet évente ítél oda az oktatók
ból és a család egy tagjából álló kura
tórium. Az oktatás módszertana fej
lesztésében, az élenjáró oktatástech
nológia alkalmazásában legtöbbet 
nyújtó, valamint a pedagógia mód
szerét leginkább a hallgatók egyéni 
igényeihez igazító egyetemi oktatót 
díjazzák. A díjazott nevét a professzor 
emlékét őrző -  a család által az egye
temnek adományozott -  szoborkom
pozíció talapzatába bevésik. A Díjat 
Nemeslaki András a család képvi
selőjétől és a rektortól vette át.

Az amerikai Kenneth L. Rice 
1993 őszétől 2000 őszéig hét éven át 
tanította az általános menedzsment 
nemzetközi és magyarországi gya
korlatát a Budapesti Corvinus Egye
tem diákjainak.

Székfoglaló December 13-án 15.00 
órakor tartja Csányi Sándor, az OTP 
elnök-vezérigazgatója díszpolgári 
székfoglalóját a III-as előadóban.

Győztes diplomamunka Kohut Zsó
fia és Nagy Adrienn „Visszutas Lo
gisztika az ellátási láncban” című dip
lomamunkája I. helyezett lett a Ma
gyar Logisztikai, Beszerzési és Kész
letezési Társaság diplomázó egyetemi 
hallgatók számára kiírt pályázatán.

❖
AEGEE-Nap December 12-én (hét
főn) 19.00 órakor tartja prezentációját a 
Sóház 2-es előadójában az EHHE 
(Európai Hallgatók Hálózatának Egye
sülete). Mindenkit szeretettel várnak.

❖
Európai Egyetemek Az Innovációs 
Kutató Központ volt a házigazdája de
cember 1-jén, 2-án az Európai Egyete
mek Megfigyelési Rendszere (Obser-

Ha itt jár, akkor tudható: még három hét és itt a karácsony. Az ünnep, amely a diákoknak a vizsgákra való vatory of European Universities) egye- 
készülődést is jelenti. Mi most az ünneppel foglalkozunk. (írásaink a 4 -5 . oldalon) temünkön tartott munkaértekezletének.

Jó volt közgázosnak lenni
Az egyetemünkön tíz éve folyik a 

három pesti karon azonos módsze
rekkel a végzős hallgatók véleményé
nek gyűjtése. 2005-ben végzett az 
utolsó 3+2-es rendszerben tanuló év
folyam, emiatt is fontos a kérdőívek 
eredményének közzététele.

Az ötödéves hallgatói felmérés 
mintájában szereplők száma össze
sen 656 fő. A gazdálkodástudomá
nyi, és a társadalomtudományi karos 
hallgatók több mint 60 százaléka vá
laszolt a kérdésekre, ezzel szemben a 
közgazdaság-tudományi karos hall
gatóknak csupán 12 százaléka. Ez 
befolyásolhatja az összesített adato
kat. Természetesen nem reprezenta

tív mintáról van szó. Az eredménye
ket csak robusztusságában kell érté
kelni.

A Közgazdász hasábjain nem kö
zölhetjük az összes kérdésre adott 
megoszlásokat. A tantárgyak hasz
nosságát és színvonalát, az előadá- 
sok/szemináriumok arányát, és az 
egyetemhez való tartozás érzését pub
likáltuk. Tudomásunk szerint, a HŐK 
őrzi a teljes kérdőív kiértékelését.

A hasznosság megítélésében a 
számvitel és a statisztika vezet, de a ré
gebbi adatokhoz képest, a számvitelt 
említők száma jelentősen megnőtt. 
Számottevő számú szavazatot kapott az 
MVP, s a pénzügytan is. A felesleges

________ Tárgyak hasznosságának és színvonalának értékelése
A) Hasznosság (20 vagy annál több említés)

Hasznos volt Felesleges volt
Tantárgy Említések Tantárgy Említések

száma száma
Számvitel* 160 Elmélettörténet 114
Statisztika 81 Gazdaságtörténet 45
MVP* 79 Lineáris algebra 28
Pénzügytan 71 Szociológia 27
Mikroökonómia 44 Optimumszámítás 20
Makroökonómia 36
Vállalati értékelés 28
Nincs válasz 98 Nincs válasz 107

B) Színvonal (20 vagy annál több említés)
Magas színvonal Alacsony színvonal

Tantárgy Említések Tantárgy Említések
száma száma

Számvitel* 81 Informatika 47
Statisztika 60 Analízis 28
MVP 31
Vezetés-szervezés 26
Nincs válasz 98 Nincs válasz 129

* Mivel az esetek nagy részében a hallgatók nem jelölték, hogy a tárgyon belül melyik 
kurzusra utalnak, ezért ezen tárgyakat külön megnevezés nélkül közöljük.

Az órarendben adott óraszám mennyisége a tananyag elsajátításához 
Legtöbbet említett tárgyak karonként

Kar Túl sok volt Túl kevés volt
Gazd. Informatika a szervezetben Számvitel*(1)

Elmélettörténet Statisztika
Oktatás és jövő Analízis

MVP
Mikroökonómia

Társ. Nemzetközi pol. elm. Módszertan
Nemzetközi pol. gazdaságtan Számvitel*
Módszertan MVP

Diplomáciatörténet
(1) Toronymagasan a legtöbb jelölést kapta.

nek ítélt tárgyak listája is változott a ko
rábbiakhoz képest. Az elmélettörténet 
továbbra is első, de jóval több jelöléssel.

A magas színvonalon oktatottnak 
tekintett tárgyak köre évek óta hasonló. 
Most a számvitel valamivel több vok- 
sot kapott, mint a tavaly győztes statisz
tika. Visszakerült a listára az MVP, és 
felkerült a vezetés-szervezés. Összesen 
38 tárgyat említettek a hallgatók, ez va
lamivel magasabb, mint a tavalyi szám 
(31). Bár a színvonal megítélésénél, so
kan nem vették a fáradtságot, hogy ki- 
töltsék (nincs válasz: 98).

A túl kevés óraszámban tanított tár
gyak közül fontos kiemelni a számvitelt, 
amelyet kartól függetlenül tipikusan meg
neveztek a hallgatók. Látjuk, hogy a 
számvitel, mind a magas színvonalú okta
tás, és hasznosság szerint is elsődobogós 
tantárgy! Bár, itt is érdemes figyelni arra 
az ellentmondásra, hogy ugyanazt a tár
gyat a hallgatók egy része túlzott óra
számban tanítottnak érzi, míg másik része 
szívesen hallgatott volna belőle többet

Mi a véleménye, jó  érzés volt-e 
közgázosnak lenni és miért?

Az összes válaszadó 80%-a (525

fő) válaszolt a kérdésre. A válaszok 
megoszlása a következő (az 525 fő 
százalékában kifejezve):

igen, jó érzés volt 81 %
változó, közömbös 13%
nem, rossz érzés volt 6%
Az „igen” választ adók legtöbb 

esetben a következőképpen indokol
ták válaszukat (csökkenő válaszgya
koriság szerint rangsorolva):
• Jó, sajátos hangulatú, intellektuális 

társaság, hasonló gondolkodású, 
nyitott emberek, jó közösségek, 
gazdag, színes diákélet, „feeling”.

• A gazdasági felsőoktatás területén 
még mindig a legjobb intézmény, 
presztízse (bár csökkenő) van, diplo
máját jóra értékeli a munkaerőpiac.

• Magas szintű, átfogó tudást nyújt, 
rálátást ad a társadalomra, kellő vá
lasztási szabadságot biztosít, ran
got ad, egy kis felsőbbrendűségi 
érzést, mert elit egyetemre jár.

• A hallgatókat zömmel partnerként 
kezelő, nagy tudású, neves, maga
san képzett, segítőkész oktatók.

• A tanulás mellett másra is marad idő.
d. sz■ á.
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Ismerjük m eg HOK öseinket!
Baki Zsombor 2005 márciusa 

óta az EHÖK elnöke és november 
7-én az Egyetemi Tanács ülésén be
számolt a hallgatók helyzetéről. A 
vele készített interjúmban elsősor
ban az itt elhangzottakról kérdez
tem, de kitértem arra is, ami engem 
különösen foglalkoztat

Miket mondtál el az 
ET ülésen?

Pontokba szedve fo
galmaztam meg a leg
fontosabb kérdéseket, 
mint például az egyete
mi infrastruktúra fejlesz
tése, a hallgatók szociá
lis helyzete, a sportolási 
lehetőségek, a hallgatói 
mobilitás, az Oktatók Hallgatói Véle
ményezése és külön szóltam a három 
Campus egyedi problémáiról.

A hallgatói mobilitás nem műkö
dik egyetemünkön. Mindössze 26 
hallgató vett fel innen olyan tárgyat, 
amit a budai karokon oktatnak, első
sorban virágkötészetet. Ennek főbb 
okai az információ hiánya, illetve az 
egyetemi bürokrácia. A Részképzési 
Szabályzat kimondja, hogy a szaba
don választható tárgyaink keretére 
bármilyen tárgyat felvehetünk. Gon
dot az okoz, hogy a két Neptun álta

liV -csekket N ép  tűnőn is 
fizethetsz!

Humayer Balázs mint ötödéves 
hallgató kezdte meg idén első 
évét a HÖK-ben és rögtön a 
GKHÖK elnöke lett. Eddigi egye
temi éveiben aktív ÖCSI-s volt, 
és éppen az itt szerzett tapasztalat 
hozta most a HÖK-be. A HŐK 
nem tud direkt kapcsolatot létesí
teni a gólyákkal, de ha akár egy 
év elején rendezett fórum kereté
ben tájékoztatja az instruktorokat, 
akkor ők sokkal felkészültebben 
tudnak válaszolni a gólyák kérdé
seire.

A Neptun nagyon foglalkoztatja 
Humyt, még a diplomamunkája té
májának is ezt a kérdéskört válasz
totta. A következő szeptemberben 
elinduló új Neptun harmincfunk
ciós lesz.

Humy az OHV elterjedését fon
tosnak tartja, annál is inkább, mert 
az EU-s pályázatokon számon kérik 
a meglétét az egyetemekkel kapcso
latban. A G kar Bácsi Zoltán kezde
ményezésére az indexbe tett az 
OHV-ról egy tájékoztatót, remél
hetőleg a további hat kar is hasonló
képp tesz (lapzártánkig sajnos ez 
nem derült ki -  a szerk.). Tátrai Pé
ter szakestek szervezését szorgal
mazza.

B.Zs.

lános átjárhatósága nem biztosított 
egyelőre.

A sportolási lehetőségek bővítésére 
nagy a hallgatói igény, azonban idén fel
merült az a probléma helyhiány miatt, 
hogy azok a másodéves T karosok sem 
tudtak testnevelést felvenni, akiknek el
vileg kötelező lett volna. Nekik majd 

később kell teljesíteniük a 
hiányzó félévet. Félek 
azonban, hogy a felsőok
tatás alulfinanszírozott
sága és a teremfeltételek 
sem fognak javulni, a ta
nulók létszáma pedig 
évről évre nő.

Mit gondolsz az Ok
tatók Hallgatói Vélemé

nyezéséről?
Az OHV-ban most nagy előrelépés 

történt, kezd megfelelni a 21. századbe
li követelményeknek. Ez fontos, hiszen 
egy modem egyetem számára létkérdés 
a megfelelő visszacsatolás biztosítása. 
Sajnos csak azt értük el, hogy amennyi
ben 50%-ot elér a részvétel egy tárgyra, 
akkor egyetemi szinten nyilvánosságra 
lehet hozni az eredményt. Ez jobb, mint 
eddig volt, de reméljük, hogy ezt a szá
mot csökkenteni tudjuk. Azt tapasztal
juk, hogy az oktatók többségének meg
alapozatlan félelme van a véleménye-

Tudod, hogv m i az az 
EPER?

Gubasóczi Marianna, a KKHÖK ne
gyedéves elnöke idén lett a HŐK tagja. 
Októberi megválasztása óta egyre vilá
gosabban látja, hogy az alapvető felada
tai mellett nagyon fontos az átlátható
ság kialakítása. Ennek az elősegítésére 
indult a HŐK honlap, melyen megtalál
hatóak lesznek Kari HÖK-ök leírásai és 
a hallgatók tájékozódását segítő infor
mációk, aktuális programok is.

A másik kezdeményezés Andzsans- 
Balogh Koméitól indult, ez pedig az 
EPER (Első Pesti Egyetemi Rádió), 
amely a 97.00-n sugároz hétfő estén
ként 18.00-tól közgázos információkat 
egy idősávban.

Mariann a pesti campusok egységes 
TDK szabályzatát szeremé létrehozni a 
HTT-vel, az egyetemi vezetőséggel és 
a hallgatókkal együttműködve.

Fontosnak tartja, hogy mindenki 
lépjen be valamilyen diákszervezetbe, 
Mariann a Heller Farkas Szakkollégi
um tagja. Mariann szerint az OHV-re 
mérhetetlen nagy szükség van, 
amennyiben az egyetem meg akar fe
lelni a 21. század kihívásainak.

Úgy véli, hogy a kitöltési arány 
növelése alapvetően szervezés kérdé
se, a hallgatók pedig idővel rájönnek, 
hogy ebből nem származik káruk, de 
előnyük annál inkább.

B.Zs.

zéssel kapcsolatban, a legtöbben alul
becsülik magukat.

Szerinted hogyan lehetne mozgósíta
ni minket arra, hogy rászánjuk magun
kat az értékelésre?

Igen, sajnos kudarcnak könyvelhet
jük el azt, hogy alacsony számban érté
keltek. Kötelezővé tenni a kitöltetést 
nem lenne jó, hiszen amíg önkéntes ala
pú, addig remélhetünk valós válaszokat. 
Köztes megoldást próbálunk találni, 
például, hogy senki ne iratkozhasson be 
anélkül, hogy ne regisztrált volna a 
kitöltendő oldalon.

Eddigi munkádhoz képest tervezel 
változtatást?

Utolsó évesként egyik jelentős 
feladatomnak azt tekintem, hogy az 
EHÖK elnökeként, illetve korábban 
T kari elnökként felhalmozódott ta
pasztalataimat átadjam. Elindítot
tunk egy HŐK vezetőképzőt, erre 
most szerintem fokozottan szükség 
van, hiszen a K és G karon nagyon 
kicserélődött a társaság.

Szerintem nagy probléma, hogy 
mi,-hallgatók nem vagyunk tájékoz
tatva az általatok végzett munkáról. 
Ezen változtattok idén?

Jó a kérdés. Fontosnak tartom a 
tájékoztatást, és hogy. ti is belelássa
tok az ügyeinkbe, azonban néha ez 
igen nehéz. Elképzelni sem tudjátok, 
mennyire sok munka van egy-egy 
változtatással kapcsolatban, akár egy 
vesszőn is hetekig megy a vita. No
vember 16-án volt találkozónk a di
ákszervezetekkel. Készül egy lista, 
ahol minden belső munkaanyagunk
hoz hozzá tudnak majd férni.

Bemáth Zsófi

Olvasd a HŐK honlapot!

Bodó Bence a TTKHÖK elnöke 
2005. február óta. Fontosnak tartja a 
hallgatókkal való kapcsolattartást. 
Az évfolyamok e-mail listái ezt a 
célt szolgálják. Szeptembertől az 
ELTE TTK-val együtt egy új projekt 
indult be, a KisTáska, a TKHÖK hí
reit is tartalmazza (a novemberi 
számban például az új gárda bemu
tatkozását is -  a szerk.).

Bence irodavezetőként az új 
HŐK honlap kialakításáért is felel, 
ami mikor én megnéztem, például a 
T karos gondokkal már tudnátok ki
hez fordulni. (Szerintem a budai 
campusok elérhetősége viszi a pál
mát -  szerk.)

A hok.uni-corvinus.hu-n idővel 
olvashattok képviselőitekről, tevé
kenységeikről, elérhetőségükről, 
hozzájuthattok letölthető szabályza
tokhoz, elolvashatjátok az aktuális 
híreket, és pár napon belül elérhető 
lesz az e-panaszlap is.

Bence és a többi T kari HÖK-ös 
aktívan részt vett az új elektronikus 
OHV kidolgozásában.

B. Zs.

7. SZÁM, 2005. DECEM BER

A KKar HŐK képviselői
1. évfolyam
Halász Nóra, hnorci@freemail.hu
Komoróczki Zsolt, komoroczki@yahho.com; Tanulmányi Bizottság elnöke 
Kőszegi Ágnes Emese, agn_587 @hotmail.com 
Puskás Zsuzsa Viktória, puskas.zsuzsa@freemail.hu

2. évfolyam
Andzsans-Balogh Kornél, abkomel@freemail.hu; EPER koordinátor 
Harkányi Ádám Máté, harmathe@freemail.hu 
Horváth Ádám, adam28@freemail.hu 
Kántor Gergely, vlatko@freemail.hu

3. évfolyam
Hum Antal, antal.hum@gmail.com 
Kiss Gábor, gabor.kiss@evk.bke.hu
Korai Szabolcs, szkorai@yahoo.com; Pénzügyi Bizottság elnöke 
Péter Anna Noémi, noami.peter@gmail.com

4. évfolyam
Diószegi Áron Csaba, dio_l@gmx.net
Gubasóczi Marianna, gubasoczimaryan@uni-corvinus.hu; Kari HŐK elnök 
Híves Zsolt, zsolt_hives@yahoo.co.uk 
László Zsolt, zs_laszlo@yahoo.com
5. évfolyam
Darvas Zoltán, darvas.zoli@freemail.hu 
Kreif Noémi, n.kreif@gmail.com 
Stóbl Péter, strobl.peter@gmail.com

A TKar HŐK képviselői
PHD
Vértesy Dániel, vertesyd@inter.net.hu; EHÖK póttag
2. évfolyam
Marosi Gergely, gergely_marosi@yahoo.com; Nemzetközi Bizottság tag

3. évfolyam
Isky Anna Mária, annamary@gmail.com
4. évfolyam
Illéssy Kata, illessy.kata@freemail.hu; Kommunikációért felelős alelnök
Mádi András, madesign@freemail.hu; Tanulmányi Bizottság tag, Nemzetközi 

Bizottság tag
Tarjányi Krisztina, tarjanyi@gmail.com; Tanulmányi Bizottság tag
Vass János, vass_jns@yahoo.com; Rendezvényekért és Sportügyekért felelős 

alelnök
5. évfolyam
Baki Zsombor, zsombor.baki@uni-corvinus.hu; EHÖK elnök
Barathi Tamás, tamas_barathi@yahoo.com; EHÖK póttag,

HŐK Sportbizottsági tag
Bodó Bence, bodben@gmail.com; TKHÖK elnök, EHÖK tag
Horváth Dávid, lamatumba@gmail.com; Tanulmányi Bizottság elnök, 

TKHÖK ált. alelnök
Léderer Sándor, lederersandor@gmail.com; EHÖK képviselő, Fegyelmi 

Bizottság tag

A GKar HŐ K képviselői
1. évfolyam
Fülöp Koméi, fulop.komel@gmail.com
Hercsik Dávid, hedavid@invitel.hu; Kari Tanács tag, Hallgatói Bizottság tag
2. évfolyam
Fehér Tamás, ftamasl3@hotmail.com; Kari Tanács tag
Tátrai Péter, peter.tatrai@evk.bke.hu; Pénzügyi Bizottság elnöke
3. évfolyam
Geszti Szabolcs, geszti_szabolcs@gmail.com; Pénzügyi Bizottság tag
Juhász Bálint, juhi69@freemail.hu; Pénzügyi Bizottság tag
Krakk Zsolt, krakkur@freemail.hu; Hallgatói Bizottság tag
Tóth Marianna, toth_marianna@estmail.hu; Pénzügyi Bizottság tag,

Kari Tanács tag
4. évfolyam
Balogh Edmond, baloghedmond@yahoo.com; Pénzügyi Bizottság tag,

Kari Tanács tag
Kováts Dóra, kovatsdora@freemail.hu; Kari Tanács tag,

Hallgatói Bizottság tag
Rába Viktória, rabaviktoria@freemail.hu; Kari Tanács tag
Végh Réka, vegh_reka@yahoo.com; Kari alelnök, Kari Tanács tag,

EHÖK tag, Pénzügyi Bizottság tag
5. évfolyam
Bácsi Zoltán, zoltan.bacsi@gmail.com; Hallgatói Bizottság elnöke,

Kari Tanács tag
Humayer Balázs, humy@axelero.hu; Kari elnök, Egyetemi Tanács tag,

Kari Tanács tag, EHÖK tag 
Telek Szonja, telekszonja@freemail.hu
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Gólyabál 2005

Idén is, mint minden évben, meg
rendezésre került egyetemünkön az 
illusztris esemény: a gólyabál. Sok
sok öcsis rengeteg munkája, a diák
lányok többórás készülődése, a tán
cosok éjszakába nyúló próbái és ez 
csak az előzmény, ami persze nem 
elhanyagolható! Szóval fél hét körül 
(szerintem sokkal később, mivel 
kinn álltam a mínusz százharminc 
fokban) kinyílt a kapu, megkez
dődött a gólyabál. Pezsgő, vicces es
kü, szép ruhák és kicsit lefagyott or
rok mindenfelé.

A táncok nagyon jól sikerültek, 
bár sokat levont az értékükből, hogy 
nem nőttem két méteresre. O és mo
dem, szexi és elegáns, gyors és las
sú, minden, ami csak lehetséges, 
keringőtői a rockiig, salsától a 
hiphopig, és természetesen a felejt
hetetlen instmktori tánc. Persze tán
colni később akárki táncolhatott az 
első emeleti aulában, ahol a csoki
automata helyére DJ pult került.

A táncok után hamar meg
kezdődött a buli. Tizenöt különböző 
helyszínen folyt a mulatozás, mind
egyik különböző hangulatú és szín- 
világú volt. A külön gólyáknak fenn
tartott rész is fantasztikusra sikerült. 
Remélem a Jamaica helyszínt még 
nem bontják le hétfőig, és a kényel
mes strandszékeket nem viszik el... 
és pizzát is lehet majd venni az I. 
előadó előtt. Volt Bárkalóz és 
Multicafé, meg persze hangulatos 
koncertek. Mindenki pörgött a Vala
mi Amerikára és a Colorstar kicsit 
elektronikus, kicsit rockos zenéjére.

Kiderült, hogy ki köztünk a leg
szebb, bálkirálynőnk Kovács Barba
ra, királyunk pedig Takács Marcell 
lett, az udvarhölgyek és urak pedig 
Wintsche Orsolya, Márton Mariann, 
Balázs Bálint és Sebők Dávid.

Nagyon-nagyon jó buli volt, ezer 
köszönet minden szervezőnek!

Winkler Zsuzsa
A Kenneth Rice díjasok balról jobbra: Zsembery Levente, a Vállalati Pénzügy Tanszék oktatója (2003), 
Kardosné Kaponyi Erzsébet, a Nemzetközi Kapcsolatok Tanszék oktatója (2004) és Nemeslaki András, az 
E-Business Kutatóközpont vezetője, a Gazdálkodástudományi Kar dékánhelyettese (2005). A képről hiányzik 
az első kitüntetett Bakacsi Gyula, a Vezetés Szervezés Tanszék oktatója (2002).

Az SG felnőttkorba ért
Az egyetem egyik legrégebben 

működő diákszervezete, a Studium 
Generale idén lett 35 éves. Ez alka
lomból a jelenlegi tagok estélyt szer
veztek az „öregeknek”, az előkészítőn 
korábban tanító diáktanároknak.

A szervezet az 1960-as évek vé
gén, 70-es évek elején alakult, az ak
kori egyetemisták egy csoportja úgy 
döntött, hogy segíti a felkészülésben 
a középiskolás diákokat. Főleg a vi
déki iskolák tanulói felkészítését vé
gezték, hiszen az alapítók úgy vél
ték, ők hátrányosabb helyzetben van
nak a fővárosban tanuló társaikhoz 
képest. A tanítás kezdetben levelezés 
útján történt, majd 1971-től szombat 
délelőttönként is oktattak. Ekkortól 
kezdődtek meg az egy hetes előké
szítő táborok. Jelenleg közel 1300 
diákot tanítanak az SG-sek matema
tika és történelem vagy közgazda
ságtan tárgyakból.

Az estélyen mintegy 650 egykori 
diákszervezeti tag volt jelen, köztük 
Hajba Éva, Gubcsi Lajos és Temesi 
József, az első vezetőség tagjai.

Mészáros Tamás rektor köszöntője 
után Várvizi Attila, a Studium 
Generale jelenlegi elnöke beszélt. 
Néhány egykori tag emlékezése után 
a megnyitót Czirják István, Márk Ju
dit főszervező társa zárta. Az alapí
tók közül elhunyt Gubcsi Tiborról 
posztumusz díjjal emlékeztek meg, 
majd kezdetét vette a nosztalgiázás.

Az önfeledt beszélgetésekre és 
visszaemlékezésekre sok színes 
helyszínen nyílt lehetőség. Az 
idősebbek a nosztalgia kávéház asz
talainál és a teázónál pihenhettek 
meg, míg a fiatalabbakra gondolva a 
szervezők koktélbárt is berendez
tek. Ezenkívül a III-as előadóban 
folyamatosan vetítették a régi és 
persze az újabb fényképeket is. Meg 
lehetett tekinteni a különböző póló
kat, régi újságokat és persze a taní
tást elősegítő kiadványokat.

Nagyon jó érzés volt látni, hogy a 
volt tagok ennyi idő után is milyen jó 
barátságban vannak és öröm volt 
hallgatni az érdekesebbnél érdeke
sebb visszaemlékezéseiket az egyko

ri táborokról és szombati tanítások
ról. Úgy érzem, hogy a szervezők na
gyon jó munkát végeztek, és minden
ki jól érezte magát ezen a szép estén.

Papp Lívia

( Köszönjük!

Az „Adj esélyt! Adj egy tollat!” 
akció során már több, mint 1000 
toll és ceruza gyűlt össze a 
szerkesztőség előtti sárga doboz
ban. Köszönjük, hogy új tollakat 
dobtok be, fontos, hogy a gyerekek 
hosszú ideig tudjanak nekik örülni. 
Külön köszönet Láng Olíviának, 
Somlai Annának, Tóth Zsuzsának 
és Fehér Jánosnak, akik nagy 
mennyiségű tollal járultak hozzá 
az akció sikeréhez.
Akciónkat egész évben folytatjuk. 
Ha nagyobb mennyiségű tollat 
szeretnél felajánlani, írj a

sarivari@freemail.hu címre.

Hirdessen a KÖZGAZDÁSZ-ban!

hirdetés méret egyszeri
megjelenés

3-8
megjelenés

1/1 oldal 265x361 mm 120 000 Ft 96 000 Ft
Junior page 210x250 mm 110 000 Ft 88 000 Ft
1 oldal 265x178 mm 80 000 Ft 64 000 Ft
3/10 oldal 157x178 mm 55 000 Ft 44 000 Ft
2/10 oldal 103x178 mm 45 000 Ft 36 000 Ft

A hátsó oldalon elhelyezett hirdetésre 30%, míg a 4 színű hirdetésre 
50% felárat kérünk. Ez előbbi előzetes egyeztetést igényel a felületi kor
látok miatt.
Áraink az áfát nem tartalmazzák!

A  következő megjelenések a 2005/2006-os tanévben
február 20., március 10., április 10., májuslO.

Hirdetésfelvétel:
Budapesti CORVINUS Egyetem Egyetemi Hallgatókért Kht.

Tel.: 482-5080, attila.csaba@uni-corvinus.hu

mailto:sarivari@freemail.hu
mailto:attila.csaba@uni-corvinus.hu


Az örökzöld karácsonyfa nyomában
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Szent karácsony estéjén elcsen
desednek a városok, leáll a forga
lom, az utcák kiürülnek, az üzlete
ket bezárják, s csak az utakat 
ékesítő, a településeket csinosító 
világító díszek égnek. Az emberek 
a családi otthonokba vonulnak 
vissza, és ezt az estét a feldíszített 
fenyőfa körött töltik szeretteikkel. 
Ugyanígy ünnepeltek évszázadok
kal ezelőtt is: a karácsonyfa-állítás 
szokása ugyanis nem új keletű.

A fenyő már az emberiség ősko
rában is mágikus jelkép volt, akkori
ban meteorológiai funkciót töltött be: 
örökzöld ágai jelezték a téli napfor
duló közeledtét. A fenyőhöz kapcso
lódó szokások a rómaiaktól erednek: 
az ősgermánok fenyőágakat ajándé
koztak egymásnak, amelyeket a fény

Kicsit késett a főszereplő, hi
szen bombariadó volt az egyik kö
zeli épületben, és minden le volt 
zárva. A várakozás csak fokozta a 
hallgatók, érdeklődők izgalmát. 
Sokan összegyűltek a kinizsi 
könyvtárban -  és örömmel jelen
tem ki, hogy többségében fiatalok 
voltak. Kíváncsiak voltunk, va
gyunk, leszünk magára a könyvso
rozat szellemi atyjára.

Valóban érdekes dolog az, hogy 
aki ilyen komoly témában, formában 
ír, milyen jól veszi ezt a prezentálási 
kényszert. A napi rutinját megszakít
va hirdeti az új könyvét, szerényen.

Könnyed volt, szellemes és köz
vetlen. Nem feszengett, beszélt min-

tiszteletére mécsesekkel díszítettek. 
Később német területeken a paradi
csomjátékokban tűnt fel a karácsony
fa, mint fontos kellék; az alá tett 
ajándékokat az eltávozott családta
goknak szánták. A vallásos, bibliai 
kötődés a gyökerektől kezdve meg
határozó, ami az évszázadok során 
csak erősödött. A bibliai magyarázat 
szerint a karácsonyfa jelentése „ősi”, 
„családfa”, azaz eszerint a fa Jézus 
családfáját is jelenti. Továbbá kap
csolatba hozzák a bibliai tudás fájá
val is, hiszen karácsony napja az első 
emberpár: Ádám és Éva napjára esik.

A hagyományok szerint az egy
házi reformer, Luther Márton 
(1483-1546) állított először kará
csonyfát gyermekeinek, mégpedig 
Jézus tiszteletére, amelyről írásos 
emléket is véltek felfedezni. A kará-

denről; barátságról, szeretettől, élet
ről. Felolvasással kezdett. Az első 
fejezettel mindenki megismerkedhe
tett. Azután a riporter vette át a szót. 
Néha, a közönség és az író sem volt 
igazán tisztában, mit is akar kérdez
ni tőle a riporter, aki egyébként több 
mint húsz éve ismeri a szerzőt, de 
mégis mintha oda nem illő összefüg
géstelen kérdésekkel bombázta vol
na. A hallgatói kérdések érdekesek 
és felkészültek voltak, bár nem so
kan mertek kérdezni.

Ha belegondolunk, milyen két
ségbe vonható dolog az, hogy véle
ményünket kérdezik a szerzőről, és 
neki szegezzük kérdéseinket...

Bemschütz Mária

csonyfa-állításról a másik, elsőként 
számon tartott írásos feljegyzés 
1605-ből származik: egy strasbourgi 
polgár jegyzeteiben olvasható, hogy 
a városkában fenyőket állítottak ka
rácsony ünnepén, amelyeket gyü
mölcsökkel, papírkivágásokkal, 
aranyláncokkal és édességekkel dí
szítettek. Ezután a 17. században né
met területeken széles körben elter
jedt ez a szokás; a németek ugyanis 
abban a hitben éltek, hogy a téli nap
forduló idején a gonosz szellemek, a 
halottak szellemei kiszabadulnak és 
szabadon kóborolnak. Ezektől a 
kísértetektől az emberek pedig csak 
úgy menekülhetnek meg, ha az élet 
örökzöldje, a fa alá húzódnak. Ez a 
hagyomány protestáns családi szo
kásként terjedt, a hozzá tartozó ke
resztény szimbolika a 18. században 
alakult ki, szerte Európában és a töb
bi kontinensen pedig a 19. század
ban vált ismertté. Magyarországon 
a bécsi udvar hatására jelent meg a 
19. század elején, kezdetben arisz
tokrata körökben, majd évtizedek le
forgása alatt fokozatosan a polgárok, 
később a falusi iparosok és a módo
sabb parasztok között is. A legelső 
karácsonyfát feltehetően Brunszvik 
Teréz martonvásári grófnő állította 
1824-ben. A második világháborút 
követően hazánkban is mindenütt ál
lítottak fenyőfát szent karácsony es
téjén. Az pedig, hogy a szeretet ün
nepéhez kötődik a karácsonyfa, nem 
véletlen. Bálint Sándor népi mondá
ja szerint, amikor az Úr a földön járt, 
bujdosnia kellett az őt üldöző gonosz 
emberek elől, s egy kopár fenyő ágai 
mögött lelt menedéket. Üldözői ott 
nem találtak rá, ezért az Úr megál
dotta a fenyőfát. Felruházta azzal a 
képességgel, hogy soha ne hullajtsa 
le leveleit, valamint azt kérte, legyen 
az emberek öröme, s rajta gyújtsa
nak karácsonyi gyertyákat.

Az emberek pedig így cseleked
nek évről évre, ám azt csak remélni 
lehet, hogy századunkban örömet 
tud még jelenteni a díszekben pom
pázó, ragyogó örökzöld, s nem meg
szokásból és az ünnephez kapcsoló
dóan elvárt ajándékokért lesz de
cember 24-én a lakások ékessége.

Nagy-Szilitsán Eszter

Nádas Péter könyvtárunkban
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Mit jelenthet a karácsony?
Karácsonyi fényekkel megvilá

gított utcák. Kabátjukba burkoló
zó, fázósan rohanó emberek, akik 
egy-egy kirakatnál meg-megtor- 
pannak, ajándékot keresve, és ek
kor látni valamit az arcukon. Lát
ni valami örömöt, várakozást, 
valami meghittséget, szeretett. 
Valami megfoghatatlant, amit a 
karácsony jelenthet.

A mézeskalács, fahéj, forralt bor 
illatát, mely a karácsonyi vásárban 
bejárja a teret. A feldíszített utcákat, 
kirakatokat. Az ajándékvásárlás 
nyűgét és izgalmát. Az érzést, mikor 
a testvéred kinyitja az ajándékát és 
látod az örömöt az arcán. A várako
zást, hogy mit rejt a csomag a fa 
alatt. Az erőfeszítést, hogy látszólag 
örülj a nagybácsi borzasztó ajándé
kának. Az illatot, ami a fenyő felállí
tása után betölti a lakást. Az ízt, a 
sütiét, amilyet csak a nagyi készít.

Jelentheti számodra a karácsony a 
családot, a nagy vacsorákat, a régen

látott rokonok történeteit. Az unoka
húgod mosolyát, mikor meglátja a 
csillogó fát. Jelentheti a kisgyermek- 
korodból rád maradt örömteli vára
kozást, amivel a Jézuskára vártál. 
Azóta tudod, hogy anyu veszi az 
ajándékot, s apu állítja fel a fát, de az 
érzés megmaradt. Egy nap az évben, 
mikor újra gyermeknek érezheted 
magad, a gyertyák fényében, a fát 
körbeállva.

De jelentheti számodra Jézus szü
letését, a kisdedet a jászolban, a 
háromkirályokat, a betlehemi csilla
got. Jelentheti a Megváltót, az újjá
születést. Az éjféli mise ünnepélyes
ségét, a békét, amit a templom áraszt.

Ilyenkor sétálva az utcán, nézd 
meg egy ember arcát, aki a kirakat 
előtt áll, vagy egy másikét, aki fel
néz a feldíszített fákra, s próbáld ki
találni, számára mit jelenthet a kará
csony. Mert akármit mondanak is, 
mindenkinek jelent valamit.

Kőmíves Tímea

M oraján ló

Az igazság fogságában
A legtöbb ember kikapcsolódni 

jár a mozikba, ezért (is) lassan 
beletörődünk, hogy a „tipikus ame
rikai filmekkel” elárasztott piacon 
a nem happy end-del végződő, va
lamiben más jellegű filmek nem 
kapnak teret. Azonban szerencsére 
akadnak kivételek, mint például ta
valy az Oceans Twelve. Idén ezt -  a 
Bridget Jone-sos Mark Darcy ár
nyékából kibújni látszó -  Colin 
Firth főszereplésével, a Where The 
Truth Lies testesíti meg. A film 
produceréhez, Robert Lantoshoz 
köthető még a Csodálatos Júlia, va
lamint A napfény íze is.

A sztori már magában felcsigázza 
a nézőt: '50-es évek Amerikája, át
alakuló sztárkultusz. Adott egy hu
morista duó, akik az országot járva,

illetve a tv-n keresztül szórakoztat
ják a jó népet. A háttérben azonban 
jelen van a pénz hatalma, a drog, va
lamint a nők. Az utóbbi a fdm kiin
dulópontját adja; egy fiatal lány sze
mélyében, aki a hotelszoba fürdő
kádjában fekszik meztelenül. És hol
tan. A szituáció már rögtön gondol
kodásra, sőt egyfajta interakcióra 
ösztönöz. Atom Egoyan, a film ren
dezője elmondta, hogy tudatosan 
építette fel, majd rombolta le az 
egyes koncepciókat a bűnténnyel 
kapcsolatban.

A hitchcocki elemeket felvonultató 
mű jócskán erotikától fűtött, azonban 
ez csak emeli az egyes jeleneteket, így 
teljesen a film hatása alá kerülhetsz -  
persze csak akkor, ha megnézed!

Szántó Péter
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Rácsok mögött
Nem szeretem a feldolgozáso

kat. Nem tartom fontosnak, hogy 
felhígítsunk, vagy lényegi eleme
ket vegyünk át mástól, és így má
sodlagos minőséget állítsunk elő. 
De ez a Dosztojevszkij-átirat meg
lepett. Ma már nehéz meglepni a 
vásottszemű, mindenhez hozzá
szokott nézőket.

A Bűn és bűnhődés darabot meg
próbálták, már filmen, színdarabban 
más-más kánonban visszaadni, talán 
nem sok sikerrel. Hogy lehet egy 
emberi szenvedést, lelki folyamatot 
(amelyet eredetileg hosszú, súlyos 
teleírt oldalak előznek meg) átadni 
két-két és fél órában??? Elveszti hite
lességét, és kész, meghal a darab...

Nem így történt a Sopsits Árpád- 
féle feldolgozás esetében. A Buda
pesti Kamaraszínház közel öt éve 
játssza ezt a darabot. A szereposztás 
fergeteges: László Zsolt m.v., Bertók 
Lajos, Dolmány Attila, Törköly Le
vente. A történetről röviden: egy ma
gyarországi börtön szűk cellájában 
kilenc rab van összezárva. Többsé
gük gyilkos. A börtönigazgatóság ja 
vaslatára Dosztojevszkij Bűn és bűn- 
hődését kell eljátszaniuk. Ha képe
sek megtanulni a szerepeket és 
előadni a produkciót, akkor a kilenc 
elítélt közül kettőnek lehetővé te
szik, hogy néhány napra hazatérhes
sen. És elkezdődik a harc a kijutá
sért, mindenkinek van célja, és érde

ke, hogy kiszabaduljon, akár „egy 
estére is a falak nélküli csillagos ég
bolt alá”. De már a próbák nyomása 
alatt néhány an feladják, ami konflik
tushoz, hatalmi struktúra újraren
deződéséhez is vezet. Néhányról 
egyúttal megtudjuk, milyen céllal 
akarnak kijutni, és ezek a célok nem 
mindig emberbarátiak...

Mindenki megtanulja, bebiflázza 
a darab szövegét. Próbálják előadni, 
egyszer, még egyszer, rágják, csa- 
vatják a szövegét, és a szöveg önálló 
életre kel... A gyilkosok szájából a 
bűn és bűnhődés szócska hitelesen 
hangzik? Ők értik a legjobban, miről 
is van szó. Megijednek, nehezen ve
szik már végül rá magukat, hogy 
játszanak, pedig az előadás ideje 
vészesen közeledik. Hogy lehet min
den egyes monológ, eredeti szöveg 
ismétlésével utat tömi a lélek, a bűn
tudat felé???

Két síkon folyik a darab: az első 
dimenzióba tartozik Raszkolnyikov 
és a többi szereplő szenvedése, a má
sodikba a foglyok kínja. Megtudjuk 
mindkét sík szereplőiről, hogy kit ho
gyan vádoltak meg, mivel vádolták 
meg, hogyan hallgatták ki, hogyan 
búcsúzkodott szeretteitől. Ők már át
élték a bűnt, így könnyebben repre
zentálják a regényt is. Autentikussá 
válik a darab. Borzongunk. Modem 
kifejezéssel élve: „átjön az üzenet”.

Bernschütz Mária

Vég(r)e

Most már Vége, tudod,
Fekszel a halálos ágyon;
Mert már végre hagyod,
Hogy tested a földbe szálljon. 
Most már nagyon bánod,
Hogy nem lesz szeretet, remény;
Most már jobban látod
Az élet mindenkivel mily kemény.

Eddig még nem tudtad,
Hogy egyszer majd mindened 
elveszted;
Eddig még nem hagytad,
Ki szeretett, viszont is szeressed.

Eddig még nem bántad 
A sok kihagyott örömet, esélyt; 
Eddig még nem láttad 
Szeretteid miattad könnyes szemét.

Csak még egyszer tudnád 
Érezni a friss szerelmet;
Csak még egyszer hagynád,
Hogy szíved agyadban lüktet.
Csak még egyszer bánnád 
Minden bűnöd, s vétked;
Csak még egyszer látnád,
Hogy megbocsátják őket.

Alex

Karácsonyfadísz édesszájúaknak
Zselés, marcipános, konzum, ko

nyakmeggyes, házi készítésű, 
környezetkímélő, angyalkás, pepita, 
milkalila... -  a szín és forma ezernyi 
kombinációja egyetlen édességre 
jellemző, a szaloncukorra.

A szaloncukorról mindig a régi 
édességboltok kávé- és csokoládé
illata ju t eszembe, ahol kimérten 
lehetett kapni a konzum és zselés 
ízű szaloncukrokat. Persze, útköz
ben hazafelé egy részét megdézs
máltuk, de a fára feltettük dísznek 
az üres papírokat is. Karácsonyra 
általában fonnyadtan lógtak a szta- 
niolpapírok a fán. A szaloncukrot 
testvérharcok sorozata kísérte, 
mindig megvicceltük egymást az
zal, hogy valamelyikünk kitöm te a 
már üres papírokat. Emlékszem, 
óriási csalódás volt.

M ost tudtam meg, hogy mint 
minden rendes hírességnek, a sza
loncukornak is megvan a saját ra
jongói oldala: Szaloncukor.hu 
A szaloncukor-imádók lelkesen já r
ják a világot, figyelik a külföldi üz
letek polcait, hogy megtalálják-e 
rajtuk a karácsonyi finom ságot 
vagy sem. Kiderül, hogy az USA- 
tól kezdve Kínán át Namíbiáig is

meretlen a karácsonyi cukor. A sza
loncukor-kutatók azonban a 
környező országokban találkoztak 
már ukrán, szlovák, cseh és lengyel 
gyártmányúakkal is.

A szaloncukor-készítés az Oszt
rák -M ag y ar M onarchia idősza
kában, az 1800-as évek végétől 
terjedt el. E leinte gyümölcsökkel, 
sütem ényekkel díszítették a kará
csonyfát, m ajd jö ttek  a házi készí
tésű cukorkák és a csokoládék.

A polgári lakásokban a fenyőfát 
mindig a nappaliban, azaz a sza
lonban állították fel, innen ered a 
szaloncukor elnevezés. A huszadik 
század elején megindult a szalon
cukor tömegtermelése, am elynek a 
mai napig tanúi lehetünk. Decem 
berben egyre sokasodnak az áru
sok a piacokon, tereken és üzlet- 
központokban. Nekünk csak válo
gatni kell.

Vári Sára

Eltűnő (dő) percek

Tik-tak.. .az óra hangja.. .figyelem 
múlása most nem fenyeget 
csak a levegő rebegő bánata ölelget 
s itt-ott jajdul; majd emlékekben 
felnevet
mennyi perc s mennyi gondolat 
m ost....;
de máskor mind szerte szalad 
mindhiába a szembe szegülés ellene 
mert mindennap egy helyet tartogat 
nekünk e börtöne 
úgy nyúz, fáraszt s felőröl 
holnap... tán máskor ez mind 
kezdődhet 
elölről

Vadász Attila

Könyvajánló

Kosztolányi Dezső: Pacsirta
1924-ben írta, a magát „homo 

esteticus-nak” valló költő e re
gényt. A belső lelki folyamatok ár
nyalásában igen járatos volt, ame
lyet nemcsak ebben a regényben, 
hanem az Édes Annában is bebizo
nyított.

Maga a történet banális, nem úgy, 
mint a lelki változások, érzések dina
mikája. Egy idős házaspár az első 
önálló útjára indítja egyetlen lányu
kat, aki elmúlt már 35 éves. Magára 
marad a házaspár. A megszokott éle
tük, amelyet közösen, több évtizede 
egy bizonyos rend szerint élték, egy 
teljes hétre megváltozik... Mást gon
dolnak az utcáról, az emberekről, a 
kisvárosról, a szórakozásról, a más
hol elfogyasztott ételekről... Amit 
ezelőtt, otthon a családi körben bűn
nek volt nyilvánítva, ezen a héten 
finom, kellemes... Jobban is esik

„a tiltott gyümölcs”, de minden hara
pás után folyton nő a főszereplő pár 
étvágya. Újra közösségbe járnak, és 
újra a közösség tagjává válnak. Bán
ják, hogy leányuk nincs velük, de ér
zik, hogy nem használhatják őt saját 
cselédjüknek; neki is önálló életet 
kellett volna elkezdenie. Pártába ma
radásához vezető út szerintük a lá
nyuk vélt csúnyasága, melyet na
gyon nehezen képesek bevallani ön
maguknak -  még egymás előtt is 
szégyellik.

Egy hét alatt teljesen elnyeli a 
párt a város forgataga, nyilvánossá
ga. Nem lehet tudni, kinek, milyen 
szerepe lesz a közeljövőben, és va
lamilyen elképzelhetetlen végkife
jlettől tartunk, mert a leírások, a be
szélgetések valamiféle bajt sugall
nak, jeleznek. Már-már felvetődik, 
hogy nem jön vissza a leány, vagy

férjet fogott és ottmaradt stb. De 
nem történik  sem m iféle galiba, 
megy minden a maga útján. Haza
jön a lány, visszaáll a régi bejáratott 
életritmus.

S csak az utolsó oldalak gondola
tai, amelyek -  a regényben először és 
utoljára -  Pacsirta gondolatai, rázzák 
fel az olvasót. Megtudjuk, milyen 
kín és szenvedés volt számára ez az 
egy hét, és milyen kín és szenvedés 
lesz az előtte álló napok, hetek szá
zai, talán az egész élete, melyet szü
leivel kell együtt élnie. Egészen más
hogy képzelné el életét, de nem akar
ja, nem tudja megbántani szüleit... 
Mindenki vétkes és mindenki áldo
zat. Igen, mindenki vétkes, hiszen el
hallgatnak olyan sérelmeket, örömö
ket -  mások miatt - ,  ami talán hoz
zájárul saját, vagy mások áldozattá 
válásához.

AZ ÉSZAKI BUFE
DECEMBERI AJÁNLATA (II. előadóval szemben)

ÚJDONSÁG!
PIZZA MENÜ

• Pizza
• 3 dl szénsavas üdítő

4 7 0 -

FITTNESS MENÜ
• Pulykamell sonkás stangli 

• 0,33 dl-es Theodora ásványvíz
260,-

Nyitva tartás
H.-CS.: 7:30-19:00 • P.: 7:30-16:00 
MÁR SZOM BATON IS NYITVA!
SZÓ.: 8:00-14:00

ÜJ

LU>cr
O ' L ULU
t/vo

EGYETEMI BOLT
Boltunkban azonnal megvásárolható:
Egyetemi mappa, póló, bögre, nyakpánt, 
ceruza, toll, jegyzettömb stb.
Megrendelhető:
Konferenciákra, sporteseményekre 
egyedi feliratozással is
Látogasson meg a weben a www.uni-corvinus.hu/ebolt címen, 
vagy személyesen a Fővám téri Zsibongóban!

hétfő-csütörtök 09.00-16.00 óráig, péntek 09.00-14.00 óráig 
Tel: 482 5105

http://www.uni-corvinus.hu/ebolt
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Három panelből álló rendezvény az Alligon Work and Travel 
in the U S A  program

Az Államigazgatási Kar az idén 
ősszel egy három panelből álló 
rendezvénysorozatnak adott ott
hont. Egy Közigazgatási Karrier
konferenciát, Állásbörzét és Köz- 
igazgatási Nyílt Karrier Fórumot 
tudhat maga mögött a Kar.

A konferencia szervezői kifejtet
ték, hogy ha a felvétel és a kiválasz
tás folyamata nem válik nyílttá és 
versenyalapúvá, akkor a közigazga
tási diplomások esélyegyenlősége 
nem fog érvényesülni és a hazai köz- 
igazgatás fiatalításának szakmai ga
ranciái változatlanul hiányozni fog
nak. Az Állásbörze érthetően igen 
magas hallgatói részvétel mellett zaj
lott. Az érdeklődők megismerhették

a munkáltatói oldal viszonylag szűk
metszetű, de aktuális és valós állásle
hetőségeit, követelményrendszerét és 
elvárásait. A rendezvényünkön először 
jelent meg a hazai közigazgatás 
szereplőinek szolgáltató, tájékoztató 
jellegű arculata, amely az EU-tagál- 
lamok polgárainak már évtizedek óta 
alapvető kritériuma az ottani köz- 
igazgatással szemben.

A nyílt fórumon a közigazgatás 
képviselői tájékoztatást kaphattak 
arról, hogy a felsőoktatás Bologna-i 
típusú átalakítása a közigazgatási 
felsőfokú képzésben milyen változá
sokat eredményez. Az általános köz- 
igazgatási képzés hagyományai az 
Államigazgatási Karon folytatód
nak, igazgatásszervező-alapképzés,

valamint (a közigazgatási egyetemi 
képzés jogutódjaként) közigazgatási 
mesterképzés formájában. A jogi ka
rok által kezdeményezett új, speciá
lis igazgatási alapképzéseket is elfo
gadott az oktatási kormányzat, így a 
közeljövőben igazságügyi igazgatá
si, munkaügyi igazgatási és nemzet
közi igazgatási képzés indulhat a jo 
gi karokon. Az effajta specializáló
dás fogadtatását a közszolgálati pia
con nehéz megjósolni. A generalista 
közigazgatási képző helye azonban a 
jövőben is az Államigazgatási Kar 
lesz, amely egyetemi karrá válva 
2006-tól új néven, Közigazgatás-tu
dományi Karként folytatja munkáját.

Az Észak-Amerikai Egyesült 
Államok kormánya nyolc éve indí
totta el a „Work and travel in the 
U S A” programját. Főleg kelet
európai hallgatók veszik igénybe.

Az eredeti gondolat az volt, hogy 
az ismert amerikai camp-ekbe ve
gyenek fel gyermekfelügyelőket Ke- 
let-Európából. M a már kellő hátteret 
nyújt azoknak, akik kint szeretnének 
tölteni Amerikában egy nyarat. Ha 
valaki camp-ba megy dolgozni, ak
kor fizetik számára a repülőjegyet, 
de sajnos a feltételek, amelyeket 
szabnak és a fizetés sem elég meg
győző.

A program  egyetlen feltétele, 
hogy a jelentkező nappali tagoza
tos hallgató legyen (első és utolsó 
éves nem lehet). Az így nyert ví
zum 3 -4  hónapra jár, amivel legá
lisan lehet m unkát vállalni, és utá
na kap a jelentkező plusz egy hó
napot arra, hogy bejárja Amerikát. 
Előre kell megadni egy m unkahe
lyet, de ott m ár több munkahelyet 
is vállalhat.

M egkértem  az egyik program 

ban részt vett hallgatót (tavaly tí
zen voltak az egyetem ről), hogy 
számoljon be nyári m unkájáról, il
le tve errő l a program ról. Az 
odaérkező diákok általában nem 
beszélnek jó l angolul, ezért is, és 
a kaland m iatt is m ennek A m eri
kába. Szám os orosz, lengyel al
kalm azottal találkozott, de erdé
lyi, szlovák m agyarok is dolgoz
nak kint. Igaz az is szerinte, hogy 
m inél jobban  beszél valaki ango
lul, annál jobb  m unkát kap. Á lta
lában a m egadott munkaidő, ame
lye t te lje s íte ttek , ta lán  három  
m unkahely m ellett 10-12 óra, ko
ra reggeltől este hétig. A repülője
gyet a pályázónak kell fizetni, sőt 
a zökkenőm entes vízum  m iatt 
szponzor cégnek extra 500 eurót 
kellett befizetni (m onopoljáradék
ként). Ez a fajta vízum azért kü
lönleges, m ert a hagyom ányos B1 
vagy B2 vízum m al csak annál dol
gozhatnak, aki az okmányban sze
repel.

További információ elérhető: 
http://www. workandtravelusa. net/

Köbli Viktória

M am utfogat is láttak
Ásványkiállítást rendeztek november 19-én és 20-án a Villányi úti Campus K épületében.
Rengeteg különböző ásvánnyal találkozhattunk. Más-más megjelenési forma, szín- és a méretbeli eltérések tették 

őket karakteresebbé. A világ minden pontjáról érkező ásványok mellett az igazi különlegesség a Bugyi környékéről 
származó mamutfog volt.

A „tengerek kincsei” között csigákat, korallokat, tengeri csillagot, tengeri csikópreparátumot és cápafogból ké
szített medált is kiállítottak. Drágakövek, karkötők, nyakékek, gyűrűk is sorakoztak az asztalon. A kiállítás remek 
alkalom volt ásványtani, földtani és az ásvány gyűjtés etikájával kapcsolatos ismereteink bővítésére.

Pa

Volt egyszer egy szociológia 
tanszéki kirándulás...

Szép őszi reggel köszöntött be 
október 15-én, amikor a szociológia 
szakos hallgatók és PhD-k, tanára
ikkal elindultak Gyöngyös-tarján 
felé. Az út alatt a még félálomban 
lévők is ráhangolódtak a kirándu
lásra: a gólyák csoportösszetartá
sukat hangoztatva a busz hátsó 
részében tömörültek, ahol a har
madévesekkel ismerkedtek.

Másfél óra múlva meg is érkez
tünk a Mátra hegység által övezett 
Gyöngy östaij ánra.

Egy kis pihenés után következett a

mára már tradicionálisnak számító túra, a 
Kopasz nevű csúcsra. Akik először voltak 
-  ahogyan én is -  még nem sejtették, mire 
vállalkoztak. A riogatásnak hitt négyórás 
túra tényleg annyi volt, ha nem több.

A szerencsésebbek még szalaman- 
derrel és egy eltévedt őzzel is találkozhat
tak a csúcs felé tartó rögös úton. Ahogy 
egyre közelebb értünk a célhoz, az egyre 
távolibbnak tűnt A csúcs előtti csúcspont 
a szinte már hegymászási élményeket 
juttatott eszünkbe. De megérte az áldoza
to t mert akik kitartottak és nem fordultak 
vissza félúton, csodás látvánnyal talál

koztak. Az ott töltött majdnem fél órát be
szélgetéssel, fotózással és egyesek jől 
megérdemelt sörözéssel töltötték.

A szervezők gondoskodtak arról, 
hogy a visszaút se legyen unalmas. 
Másik útvonalon haladtunk lefelé, 
amely az őszi lehullott levelek hadá
ban díszelgett, ezáltal igencsak csú
szósnak bizonyult sokak számára. Vé
gül teljesítettük és a megérdemelt juta
lom, az ebéd következett. Az ebédlőbe 
belépve vendéglátóink házi pálinkával 
fogadtak, és a menü is remek volt.

A borkóstolás sem maradhatott el,

ahol a kirándulók legképzettebb som
melier az ebéd után is még hosszasan 
folytatták a tanulmányozást. Eközben 
Letenyei László szibériai útjának ér
dekes beszámolóját hallgathatták az 
érdeklődők -  aminek befejeztével a

kirándulás is a végéhez közeledett. A 
Fővám térre visszaérve már csak az új 
és régi barátoktól való búcsú maradt 
hátra. De már mindenki csak egy jó 
puha ágyra vágyott.

Szántó Péter

*- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 1
KEZDD VELÜNK A VIZSGÁT,

MAJD A MUNKÁT!
Szeretettel várunk szaküzleteinkben minden kedves ■
vásárlót, aki jó m inőségű , d ivatos, férfi ruházati 

termékeket szeretne vásárolni kedvező, term elő i árakon  ■
bőséges választékból.

Öltönyök, zakók, nadrágok, kabátok, ingek, nyakkendők, 
fehérneműk, kiegészítők széles választékát kínáljuk. Öltönyeink ■ 

olasz, német, spanyol minőségi 
alapanyagokból készülnek.

K om plett ö ltönyök m ár:

Poliészter:
16 990 F t-tó l 

K evert szálas:
29 050 F t-tó l 

T isz ta  gyapjú:
39 990 F t-tó l

A  nálunk vásárolt termékek méretre igazítása díjtalan! 
Vágd ki a hirdetést, és 5% kedvezményt kapsz az akciós 

termékeken kívül!

WALTER® férfidivatáru-szaküzletek:

■ Westend: 2 üzlet
• Auchan Budaörs
• Auchan Óbuda
• Auchan Soroksár
■ Auchan Csömör
• Auchan Szigetszentmiklós

Auchan Székesfehérvár 
Auchan Kecskemét 
Tesco Budaörs 
Tesco Pesterzsébet 
Győr Plaza
Budakeszi, Fő út 43—45

Info: 06-20-9-31-5130 • e-mail: w alterl@ enternet.hu

L J

http://www
mailto:walterl@enternet.hu
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A  Hónap Hallgatója

Lali a harmadik diplomáért tanul
Kizöldült a HÓK

Nemrégiben adták át a Corvinus 
Egyetemért díjat, amelyet ezúttal 
Virág Lajos vehetett át. A szociál
politika-közgazdász szakos hallga
tó kiemelkedő sporttevékenységé
ért kapta az elismerő oklevelet és 
bronzkönyvecskét, ugyanis szep
temberben ezüstérmet szerzett kö
töttfogásban a 96 kg-osok mező
nyében a birkózó-világbajnoksá
gon. Ezenkívül háromszoros ma
gyar bajnok, négyszer szerepelt 
Európa-bajnokságon, kétszer főis
kolás vüágbajnokságon, ahol 2002- 
ben szintén a dobogó második foká
ra állhatott, s képviselte hazánkat 
a 2004-es athéni olimpián is, ahol 
a kilencedik helyen zárt.

Áruld el, kérlek, mi fűzi össze a 
vendéglátás-szociálpolitika-birkózás 
együttesét!

V.L.: Úgy foglalnám össze, hogy a 
kronológia. A vendéglátó szakközép
ből egyenesen léptem tovább a 
Vendéglátóipari Főiskolára, ahol fo
lyamatosan szélesedett a látóköröm, 
megismerkedtem a pénzüggyel és a 
gazdaság más területeivel. Ezt 
követően a Pécsi Tudományegyete
men végeztem egy kiegészítő képzést 
vállalatfinanszírozás-számvitel sza
kon, és mivel még aktívan sportol
tam, amikor ott megszereztem a dip
lomámat, úgy döntöttem, folytatom a 
tanulmányaimat is. Mivel egy dokto
ri képzést nem mertem még bevállal-

A kreditrendszernek van egy 
nagy hátránya: nem alakulnak ki 
olyan, összetartó közösségek, mint 
amilyenek régen a több évig majd 
minden órára együtt járó tankö
rök voltak. A mostani rendszerben 
főleg a szakirányokon alakulhat
nak ki tartós barátságok.

A Kisvállalkozói szakirányon tu
datosan is segítjük a közösséggé for
málódást. A tanév elején a szakirány 
„gólyái” csapatépítő tréningen vesz
nek részt -  idén Mátramindszenten 
tréningeztünk.

Az első vacsorát demonstrátor
hallgató készítette. Másnap Németh 
Gergely pszichológus, profi csapat
építő tréner is megérkezett. Először a

ni, a közgazdász szaknál állapodtam 
meg, jelenleg a településfejlesztés 
szakirány hallgatója vagyok.

Ezenkívül pedig, csak úgy mellé
kesen, világbajnoki ezüstérmes bir
kózó.

V.L.: Igen, szeptemberben minden 
úgy jött össze, ahogyan szerettem vol
na. Persze a legjobban az aranyérem
nek örül az ember, de egyáltalán nem 
vagyok elégedetlen, semmi szégyen
keznivalóm nincsen. Igazából volt egy 
fogadalmam, hogy az olimpia után 
befejezem a versenysportot, de aztán 
szerencsére nem így történt. Az azóta 
eltelt egy évben ugyanis úgy tűnik, be
értem, nemzetközi grand prix verse
nyeken indultam, Lengyelországban 
az ottani nagy díj on aranyérmet sze
reztem, ami nagyon jól jött a vb előtt, 
ugyanis némi önbizalmat adott. Ezt 
követően azonban a világbajnokságra 
való felkészülés rendkívül hullámzó 
volt, mivel az Európa-bajnokságot 
egyetlen ötödik helyezéssel zártuk és 
az egész csapat leszerepelt. Emiatt 
kellett hamarabb kezdeni a felkészü
lést, s a hosszas intenzív edzéssorozat 
alatt előjöttek a kisebb-nagyobb sérü
lések, majd az augusztusi edzőtábor
ban megroppant a térdem, ami aztán 
egészen a világbajnokságig elkísért. 
Ott aztán a döntőben vált nagyon fáj
dalmassá ez a sérülés, ahol így nem 
tudtam százszázalékos teljesítményt 
nyújtani, ezért tudott legyőzni a török 
ellenfelem.

Most is ennek a sérülésnek a kín
jaival küzdesz, nemrégiben ugyanis 
kés alá feküdtél.

V.L.: Igen, végül meg kellett mű
teni a térdemet, nem lehetett már to
vább halogatni. Pillanatnyilag kielé
gítő az állapotom, ám hogy megúsz- 
tam-e ezzel az egy beavatkozással, 
az a jövőben dől el. Előfor-dulhat 
ugyanis, hogy újbóli műtétre kerül 
sor, azután azonban fél év lesz a lá- 
badozási idő, tehát akkor a követ
kező szezon fele és persze az egye
tem következő szemesztere teljesen 
kiesne.

Magyarázd el, légy szíves, nekem, 
mint hozzá nem értőnek, mi a szép a 
birkózásban? Téged mi villanyoz fe l 
benne?

házon belül m elegítettünk, majd 
a csapat két részre osztva kiment a 
kertbe „csomót kötni” magából a fá
ra. A program a falu sportpályáján 
folytatódott a helyiek nagy örömére, 
akik ámulva nézték a kötelekkel, 
hulahoppkarikákkal, kislabdákkal és 
egyéb kellékkel felszerelt „pestie
ket” . Az ötirányú kötélhúzás első kö
rét könnyen nyerte a tavaly már pró
bát tett PhD-s csapat. Megvárták, 
amíg a másik négy csapat kiegyenlí
ti egymást, majd egyetlen rántással 
áthúzták a középpontot a saját vona
lunkon. A második körre a többiek is 
kiismerték a lényeget. A következő 
fordulóra már koalíció köttetett há
rom csapat között, és megosztoztak a 
győztesnek felajánlott jutalmon.

V.L.: Én úgy vagyok vele, hogy 
a birkózás, persze most hazabeszélek, 
a tökéletes küzdelem egyik mintaké
pe. Test test ellen harcol, semmi 
olyan anyag nincsen, ami meggátol
ná a mérkőzést, tehát két izmos férfi 
egymásnak feszül, természetesen a 
szabályok keretein belül, mindenféle 
durvaság nélkül. Úgyhogy aki azt hi
szi, ez egy durva sportág, az bizony 
téved.

A negyedik diplomád célegyene
sében vagy, három nyelven beszélsz, 
versenyszerűen sportolsz. Hogyan 
képzeled a jövőt, ha abbahagyod ak
tív birkózói pályafutásodat?

V.L.: Igazából nem szoktam eny- 
nyire előretekinteni, a jelenben sze
retek élni, de a jövőre is gondolok, 
persze. A birkózást mindenképpen 
csak addig folytatom, ameddig 
megy, erőltetni semmiképpen sem 
szeretném. Tudni fogom, mikor kell 
abbahagyni. Akkor pedig nyilván a 
sportkarrier után egy sikeres privát
karriert szeretnék. Úgy gondolom, 
vannak lehetőségeim, ahol ki tudom 
majd bontakoztatni képességeimet.

Ha nem titok, akkor áruld el, pon
tosan mi is jöhet szóba, mire gondol
tál az előbb!

V.L.: Szeretném kipróbálni ma
gam a pénzügyek terén, hogy meny
nyire nekem való az a szakma. Az el
múlt években foglalkoztam rendez
vényszervezéssel és annak gazdasági 
vonulataival, tőzsdeklubokba jártam, 
ezeken a pályákon is szívesen elhe
lyezkednék. De mivel a több lábon 
állás híve vagyok, nem feltétlenül 
csak egy állásom lesz, nem kizárólag 
azzal fogok foglalkozni. Még az is 
előfordulhat, hogy visszanyúlok a 
vendéglátáshoz.

Ha már a vendéglátásnál tartunk: 
mennyire vagy otthon a konyhában? 
Mibe főzöd a bánatod például?

V.L.: A lakásban, ahol élek, van 
konyha, szóval otthon vagyok benne. 
De komolyra fordítva a szót: persze, 
nem idegen tőlem a konyha, de a bá
natomat inkább evésbe és nem főzés
be fojtom. Jeles családi alkalmakkor 
azonban szoktam például tortákat 
sütni, gyakran nagy sikerrel.

Nagy-Szilitsán Eszter

V állalato t is szim uláltunk: a 
frontline dolgozói kislabdákat do
báltak különböző távolságban levő 
dobozokba, a back office munkatár
sai pedig visszajuttatták a melléta
lált labdákat a frontline-osoknak. 
A legtávolabbi doboz 5 pontot, a 
középső 3-at, a közeli 1-et ért és 
a feladat az összpontszám maxima
lizálása volt egy 10 perces üzleti év 
során. M inden évet értékeléssel 
zártunk és a tréner, m int tulajdonos 
számon kérte az elért pontokat. H i
hetetlen lelkesedéssel és beleéléssel 
folyt a játék, miközben egyre haté
konyabb le tt a csapat, jobb  az 
együttműködés és a pontszám évről 
évre nőtt.

Gyakran oka vitáinknak a rossz

„A mindennapokban is érdekel 
a környezeted sorsa?” -  olvasható 
a HŐK irodájának új plakátjain, 
amely a Zöld Iroda kezdeménye
zés egyik eleme. A környezettuda
tos iroda kialakítása egyrészt befe
lé, azaz a HŐK választmánynak 
szól, másfelől kifelé, a hallgatók
nak és az egyetem egésze számára.

Az egyetemen az irodák termelik a 
legtöbb hulladékot. Rengeteg papír, 
nyomtatópatron, festékkazetta gyűlik 
össze minden évben. Csak a HŐK iro
dában több, mint havi 20 000 lap papír 
fogy havonta. Ez a megdöbbentően ma
gas papírfogyasztás, továbbá az irodá
ban leadott és megmaradt reklámanyag, 
újság és ingyen CD késztette Baki 
Zsombort, EHÖK elnököt és Bodó 
Bencét, HŐK irodavezetőt, hogy kiala
kítsák hulladékmegelőzési és -kezelési 
koncepciójukat, vagy ahogy a kömye- 
zetgazdászok mondanák: a három R-t 
(Reduce, Reuse, Recycle).

Reduce
Nemrég cseréltük le az iroda 

rossz nyomtatóját, és olyan új nyom
tatót választottunk, amely két oldal
ra is tud nyomtatni -  mondja Baki 
Zsombor. -  Az irodát használókat 
igyekszünk e-panaszlap, és a nyom
tatási feltételek kialakításával keve
sebb papírhasználatra ösztönözni.

Reuse
De, ha már nyomtatni kell, akkor 

legyen inkább a kétoldalas vagy az 
úgynevezett „újrapapír” (egyik olda
lán már használt papír). Sokan nem 
is gondolnak arra, hogy a papír

kommunikáció, az egymásra nem 
figyelés. Egy történetet hallgattunk 
meg, majd kérdésekre válaszoltunk 
írásban. Meglepő volt a sok eltérő 
válasz, de sebaj, ütközhettek a véle
mények. Újra meghallgattuk a szto
rit, újra válaszoltunk, és még min
dig nem voltunk közös nevezőn. Fél 
óra elteltével értékeltük a vitát, s ki
ki leszűrhette magának a tanulságo
kat. A nap végén átbeszéltük az él
ményeket.

A kirándulás után kijelenthetjük: 
a Kisvállalkozói szakirány összetartó 
közösséggé vált, újabb közös progra
mokat is szervezünk.

Kerékgyártó Gábor 
Ph. D-hallgató

mindkét oldalát kihasználják, ami
kor jegyzeteket, vázlatot vagy akár 
moziműsort nyomtatnak.

Recycle
A zöld HŐK iroda megkezdte az 

irodai hulladékok és a papír külön
gyűjtését is, és a kupacokban álló 
demo CD-k hamarosan újrahasznosít

ható szelektív udvarba kerülnek. A 
kezdeményezés fontos része az egye
temi szelektív hulladékgyűjtés népsze
rűsítése, így a HŐK iroda elé költöz
tettek egy zöld, papírgyűjtő konténert, 
hogy jobban szem előtt legyen és raj
tuk kívül is minél többen használják.

Nagyon sok hallgató a kinyomta
tott anyagait otthagyja az irodában 
-  mondja Bodó Bence. -  Ezzel ellen
tétben nagyon kevesen használnak 
újrapapírt vagy nyomtatnak a papír két 
oldalára. Reméljük, hogy a HŐK tö
rekvései partnerre fognak találni a hall
gatóságban és az egyetemi vezetésben.

Vári Sára
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Kellemes 
ünnepeket 
kívánunk 

minden kedves 
olvasónknak!

Szerkesztőség

r Köszönet az 1%-ért A

A KÖZGÁZ SC és DSK tisztelettel
megköszöni a 2004. évi adó 
1%-át azoknak a felajánlóknak, 
akik ezzel is segítették az SC és 
DSK működését.
A számunkra felajánlott teljes 
összeget, 383 266 Ft-ot toma- 
terembérlésre használtuk fel.

Várjuk további támogatásukat.
KÖZGÁZ SC és DSK elnöksége

5_______ ___________________ x

Az Egészséges
Közgazdászokért Alapítvány

köszöni a 2004. évi adóból felaján
lott 1%-okat, amelyek összege 549 
758 forint volt.
A felajánlott pénzből a 2005. évi 
programjainkon részt vevő hallgató
ink számára biztosítottunk támoga
tást, illetve az alapítvány működési 
költségei egy részét tudtuk fedezni.
Segítségüket ismételten köszönjük, 
bízunk benne, hogy lehető-ségeik sze
rint a jövő évben is támogatni fogják 
alapítványunkat céljaink elérésében.

Az alapítvány kuratóriuma

Erre a félévre most utoljára igényelhető! 
Meddig? December 15-ig! y  ̂  4
Mennyi? Akár 150 OOO Ft!

HITEL
www.diakhitel.hu
06- 40- 24- 00-24

HÉT!

DiA*r
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Szurkolj a Közgáz férfi 
röplabdacsapatának

Igen, jól olvassátok, a Közgáznak 
van ám röplabdacsapata és nem is akár
milyen. Talán sokan eddig nem hallotta
tok róluk. Ezért is szeretném bemutatni 
a fiú csapatot. A csapat lelkét öregdiá
kok adják, akik a mostani hallgatóknak 
magas színvonalú edzést biztosítanak.

Az éveleji kemény erőnléti és 
technikai tréningek is remek hangu
latban zajlanak, aminek az eredmé
nye egész évadban kamatozik.

A jó  edzések és jó  társaság m el
lett a csapat még sikeres is. A Bu
dapest bajnokságban az egyesületi 
csapat az előkelőnek számító hato
dik helyezést, míg az egyetemi 
csapat az universitas bajnokság
ban egy nagyon izgalm as és szoros 
döntő m eccsen diadalm askodva a 
m ásodik helyet szerezte meg.

Az idén is ígéretes tehetségekkel 
bővült az egyesület, a Kinizsi terem fel
újításával még jobb körülmények kö
zött fejlődhet, ami láthatóan növeli a ta
gok lelkesedését. A már tartó Budapest 
bajnokságban kiválóan szerepelnek és 
hasonló reménnyel vájják a november
ben kezdődő egyetemi mérkőzéseket.

Ha szereted a röplabdát, ott a he
lyed, szervezz szurkológárdát a fiúk
nak! A rendszeres szurkolóknak a 
meccsekre Közgazdász pólókat adunk. 
Ahol szurkolhatsz:
Jan. 12.: KÖZGÁZ-Honvéd Budai

19.30
Febr. 02.: KÖZGÁZ-KÜLKER

19.30
(Mindkét meccs a Kinizsi kollégium 
tornatermében lesz.)

Szántó Péter

Interjú Berlinger Jánossal, a Diákhitel Központ Hitelezési igazgatójával

Akár 150 ezer forintot is kaphat, aki még 
december 15-ig igényli a Diákhitelt

Ebben a félévben eddig mekkora 
összeget folyósítottak a diákoknak? 
A  Diákhitel népszerűségét jelzi, 
hogy október közepéig több mint 
húszezer új Diákhitel-igénylés ér
kezett be hozzánk, sőt októberben 
köszönthettük a 200 ezredik Diák- 
hitel-igénylőt. Az októberi folyósí
tás alkalmával összesen 7,6 milli
árd forintot utaltunk ügyfeleinknek. 
Még mindig csak 125 000 Ft jár 
egy félévre?
2005. szeptember elsejétől 30 ezer 
forintra emelkedett a Diákhitel fel
vehető legmagasabb havi összege, 
így félévente már akár 150 ezer fo
rint igényelhető. Az új hiteligény
lők háromnegyede már ezt válasz
totta, a régebbi ügyfeleink negye
dének pedig, kérésükre, a meg
emelt összeget folyósítottuk.
Jól tudom, hogy az őszi szemeszter
re járó hitel jövőre már nem igé
nyelhető?
Igen, és erre érdemes is odafigyel
ni, mert csak az kaphatja meg az 
őszi szemeszterre járó Diákhitelt, 
aki azt legkésőbb 2005. december 
15-ig igényli. Az addig a dátumig 
beadott igénylések esetében vissza
menőleg az egész félévre esedékes 
összeget utaljuk.

Mikor kapja meg a pénzt, ha valaki 
december 15-ig igényli a Diákhitelt? 
Ha minden feltételnek eleget tett, a 
december 15-ig leadott igénylések 
esetében legkésőbb január 15-ig át
utalhatjuk ügyfeleinknek a nekik 
járó összeget.
Tényleg nem vehető fe l a Diákhitel 
levelező tagozatra, csak nappalira? 
A Diákhitelt nemcsak a nappali ta
gozatosok, hanem a levelező és esti 
tagozatosok, valamint a távoktatá
sosok is felvehetik, akik valamely 
akkreditált felsőfokú képzésben 
vesznek részt, függetlenül a finan
szírozás módjától. A hitel igénylé
sének további feltétele a magyar ál
lampolgárság (vagy a menekült stá
tusz), a 35 évnél fiatalabb életkor, 
valamint az, hogy a hiteligénylőnek 
ne legyen korábbi Diákhitel-szer- 
ződésből eredő tartozása.
Az érdeklődők hol juthatnak hozzá 
bővebb információhoz a Diákhitel
lel kapcsolatban?
A honlapunkon -  www.diakhitel.hu 
-  minden lényeges információ meg
található a Diákhitellel kapcsolat
ban, emellett érdeklődhetnek telefo
nos ügyfélszolgálatunkon a 06-40- 
240-024-es telefonszámon, vagy az 
info@diakhitel.hu e-mail címen.

http://www.diakhitel.hu
http://www.diakhitel.hu
mailto:info@diakhitel.hu
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